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P R  O  T  O  K  Ó  Ł     Nr XVII/2016 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  24 lutego 2016 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 

         

 

           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych było 15 radnych. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Tomasz Marć – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Wiesława Kowalewska – Inspektor ds. budownictwa i gospodarki przestrzennej w UG 

Zwierzyn 

5. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

6. Izabela Borkowska – Kierownik GZOPO w Zwierzynie 

7. Marek Szeligiewicz - Dyrektor PSP Gościmiec 

8. Sylwia Markiewicz - Dyrektor GBP w Zwierzynie 

9. Teresa Ostałowska – Dyrektor GOK w Zwierzynie 

10. Rafał Rokaszewicz – Prezes PGKiM Sp. z o.o. w Starym Kurowie 

11. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności.  

 

 

Porządek obrad XVII Sesji Rady Gminy Zwierzyn 

1) Otwarcie XVII zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum.  

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4) Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

5) Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie za 

2015r. i przedstawienie zamierzeń działalności na 2016 rok. 

6) Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Kultury „Jutrzenka” w 

Zwierzynie za 2015r. i przedstawienie zamierzeń działalności na 2016 rok. 

7) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi w 2015r.” 

8) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Zwierzyn, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wykazu inkasentów podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od posiadania psów oraz opłatach lokalnych, 

c) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków przeznaczonych na 

fundusz sołecki, 

9) Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania 

radnych. 

10) Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania sołtysów. 

11) Wolne wnioski i informacje. 

12) Zamknięcie XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

 
1. Otwarcie XVII zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 
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            Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 13
10 

otworzył Mirosław Gniewczyński 

przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 15 radnych Rady Gminy Zwierzyn 

na sali obrad obecnych jest 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności 

radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

Następnie przewodniczący RG powitał radnych, zaproszonych gości oraz przybyłych na sesję 

mieszkańców gminy. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

             Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn przedstawił 

porządek obrad i poinformował, że w ramach autopoprawki dokonał zdjęcia z porządku obrad 

pkt 8 lit. d projekt uchwały w sprawie przekazania Stowarzyszeniu Pracowników Służb 

Społecznych „Krąg” w Gorzowie Wlkp. prowadzenia Publicznej Szkoły Podstawowej im. 

Św. Huberta w Gościmcu z powodu braku opinii Lubuskiego Kuratora Oświaty, co jest 

niezbędnym dokumentem przy podejmowaniu tej uchwały. Następnie zapytał, czy jest 

wniosek ze strony radnych odnośnie przedstawionego porządku obrad. Radni nie zgłosili 

wniosku o zmianę porządku obrad. Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał pod 

głosowanie porządek obrad z wprowadzoną autopoprawką. Za zmianą porządku obrad radni 

głosowali jednogłośnie, „za” głosowało 15 radnych.  

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

              Tomasz Marć wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, kto zarządza CIS-em. Do kogo należy zwracać się z 

zapotrzebowaniem na usługi, czy jest opracowany cennik świadczonych usług. 

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiadając poinformował, że CIS zostało zawiązane przez 

stowarzyszenie „Stolina”. Oni, jako gmina wystąpili, żeby CIS wspomagał ich w pracach 

porządkowych. Opracowany został pewien zakres prac z odpowiednim cennikiem. Jest 

podpisana umowa, że w ramach kwoty miesięcznej 3000 zł. CIS będzie wykonywał prace 

przez urząd zlecone. Będą to m.in. prace porządkowe na cmentarzu, proste prace naprawcze, 

itp. Kierownikiem prac jest Pani Lucyna Szczęsna. W zakresie świadczenia usług przez CIS 

można kierować się do p. kierownik GOPS w Zwierzynie. 

 

Anna Ryś-Konieczna prosiła, żeby sprawozdanie wójta radni otrzymywali w materiałach 

sesyjnych. 

 

Mirosław Gniewczyński zadał pytanie, ile kosztują gminę prace i zatrudnienie w ośrodku 

zdrowia. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że zależało im, żeby w okresie przejściowym, jak nie było 

lekarza pozostał średni personel medyczny. Zostały panie, które mają prawie wszelkie 
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wymagane uprawnienia i dlatego też chciał, żeby one pozostały. Poniesione koszty zostaną 

przygotowane i przedstawione. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że w ośrodku zdrowia pacjenci borykają się z kolejkami 

do lekarza, czy przewiduje się większą liczbę lekarzy. 

 

Tomasz Marć stwierdził, że do nich też wpływają takie sygnały. Obecnie jest trzech lekarzy, 

których p. Kucharska znalazła. Nie jest łatwo z pozyskaniem lekarza. 

 

Mirosław Gniewczyński zauważył uciążliwy problem mieszkańców w związku z sytuacją, że 

na badania laboratoryjne podpisana jest tylko umowa w ośrodku zdrowia w Zwierzynie. Nie 

każdemu pasują wyznaczone dni pobierania materiału w tym ośrodku. Następnie zapytał 

wójta, czy ma jakieś przemyślenia w związku ze zdjęciem punktu z porządku obrad dot. 

szkoły w Gościmcu. 

 

Tomasz Marć stwierdził, że trafnym terminem przekazania szkoły był 1.09.2016r. Jeżeli Pani 

Kurator nie zdążyła z wydaniem opinii do terminu sesji, to powinni się zająć tematem w 

przyszłym roku. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 3. 

 

4.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji 

(informacja w załączeniu do protokołu).  

Przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego 

przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 4. 

 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Zwierzynie za 2015r.  i przedstawienie zamierzeń działalności na 2016 rok. 

Sylwia Markiewicz dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie przedstawiła 

prezentację multimedialną dot. działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie w 

2015r. (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Anna Ryś-Konieczna zapytała, czy przedstawione przez p. dyrektor zajęcia nie powinny 

odbywać się w GOK, a biblioteka powinna zająć się krzewieniem czytelnictwa. 

 

Sylwia Markiewicz wyraziła zdziwienie, dlaczego nie powinna się tym zajmować. 

 

Jarosław Skiba porównał cenę zakupu zbiorów bibliotecznych 16000 zł do sprzątania 

biblioteki 9000 zł. 

 

Sylwia Markiewicz zapytała, czy mają zrezygnować ze sprzątania, to nawet nie jest to ½ 

etatu. Zakres tych prac zlecony jest firmie zewnętrznej. 
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Anna Ryś-Konieczna zapytała ile osób zatrudnia biblioteka w Zwierzynie i Górkach 

Noteckich. 

 

Sylwia Markiewicz odpowiedziała, że razem z nią zatrudnione są trzy osoby. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 5. 

 

6. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Kultury „Jutrzenka” w 

Zwierzynie za 2015r.  i przedstawienie zamierzeń działalności na 2016 rok. 

Teresa Ostałowska dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie poinformowała, że nie 

przygotowała informacji multimedialnej. Działania GOK można jednak śledzić na facebooku 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Jarosław Skiba zapytał, kto prowadzi naukę języka rosyjskiego. 

 

Teresa Ostałowska odpowiedziała, że p. Anna Szpila nauczyciel z ZPO w Zwierzynie. 

Jarosław Skiba zapytał, dlaczego w sprawozdaniu wyszczególnione są zajęcia dla 1 osoby w 

różnych czasach realizacji (8h, 4h, 2h). 

Teresa Ostałowska odpowiedziała, że są to zajęcia dla osoby niepełnosprawnej. Zajęcia są 

nieraz odrabiane z powodu absencji chorobowej tej osoby niepełnosprawnej lub instruktora, 

dlatego raz jest ich mniej, raz więcej. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 6. 

 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi w 2015r.” 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że sprawozdanie zostało 

przesłane razem z zawiadomieniem o sesji i otworzył dyskusję (sprawozdanie w załączeniu 

do protokołu)   

 

Renata Wąsik zapytała, na co zostały przeznaczone pieniądze klubu sportowego 

„Błyskawica” z II tury. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że wróciły do budżetu. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 7. 

 

8) Podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy 

Zwierzyn, 
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           Andrzej Wiśniewski w kwestii wyjaśnienia poinformował, że uchwała podejmowana 

jest co roku. Na 70 dni przed datą obowiązywania taryfy zarządca składa wniosek do wójta 

gminy, który poddany jest analizie. Projekt uchwały przewiduje wzrost ceny wody na 

poziomie 2%, zysk firmy na poziomie 7%. Uchwała powinna być podjęta na poprzedniej 

sesji, gdyż obecnie z jego winy nie został dotrzymany 40 dniowy termin. Dodał, że cena 

wody w gminie Zwierzyn na podstawie okolicznych gmin jest ceną najniższą. Druga część 

opłaty pozostaje na poziomie ubiegłego okresu, nie ulega zmianie. 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy 

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Zwierzyn ( (opinia nr 86/2016 w 

załączeniu do protokołu). 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Jarosław Skiba stwierdził, że w przesyle wody są zawsze starty, jak to jest rozliczane. 

Rafał Rokaszewicz prezes PGKiM Sp. z o.o. w Starym Kurowie poinformował, że na terenie 

gminy Zwierzyn odnotowuje się starty wody w wielkości 30%, za które nie są obciążani 

odbiorcy. Zwiększony jest koszt wydobycia samej wody (energia, opłaty środowiskowe). 

Mirosław Gniewczyński zapytał, jaki jest stan urządzeń na pompowni w Górkach Noteckich. 

Rafał Rokaszewicz poinformował, że wykonano projekt modernizacji stacji uzdatniania 

wody. Jest mowa o ewentualnym procesie połączenia dwóch wodociągów w Zwierzynie i 

Górkach Noteckich. 

Mirosław Gniewczyński skierował pytanie do wójta, czy to jest w planie na ten rok. 

Tomasz Marć stwierdził, że planowany jest, zależy jednak, jak będzie z pozyskaniem 

środków. 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy 

Zwierzyn. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Projekt uchwały został przyjęty 

większością głosów. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych, wstrzymała się 

od głosu 1 radna (Dorota Kruszyna). Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XVII/95/2016. 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński ogłosił o godz. 14
45

 dziesięciominutową przerwę w obradach. 

O godz. 15
00

 zostały wznowione obrady. 

 

    b) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wykazu inkasentów podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od posiadania psów oraz 

opłatach lokalnych, 

 

           Mirosław Gniewczyński poinformował, że na sali obrad w dalszym ciągu obecnych 

jest 15 radnych. 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że generalnie jest 

tak, że inkasentami są sołtysi. W sołectwie Zwierzyn II sołtys ze względów osobistych nie 
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został inkasentem. Wytypowano p. Józefa Drelich i dlatego został przygotowany projekt 

uchwały. 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia wykazu inkasentów podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego, 

podatku od posiadania psów oraz opłatach lokalnych (opinia nr 87/2016 w załączeniu do 

protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wykazu inkasentów podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od posiadania psów oraz opłatach lokalnych pod 

głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. Projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XVII/96/2016 (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

       c) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

przeznaczonych na fundusz sołecki, 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że w budżecie są duże potrzeby. Zrodził się pomysł, 

że przy pomocy nie wyodrębniania funduszu sołeckiego można byłoby zaoszczędzić 230.000 

zł i połączyć te środki z projektami, na które jeszcze jest szansa pozyskać środki z zewnątrz. 

Ma jednak świadomość, że ze środków w ramach funduszu sołeckiego sołectwa korzystały w 

umiejętny sposób. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że jest to trudna uchwała. W planach jest 

wiele zaplanowanych inwestycji, na które trzeba mieć środki, tzw. wkład własny, przy 

założeniu, że pozyskamy potrzebne środki. Przyznał, że sołectwa dobrze się spisały, ale 

trzeba wybrać, co dla gminy jest korzystniejsze. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody 

na wyodrębnienie w budżecie gminy środków przeznaczonych na fundusz sołecki (opinia nr 

88/2016 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska zadała pytanie, jeżeli jest propozycja nietworzenia funduszu sołeckiego, 

to co proponuje się w zamian. 

Tomasz Marć odpowiedział, że myślano o finansowaniu takim, jak to było poprzednio. 

Stefania Sierocińska zapytała, a jak te 2 zł nie wystarczy na utrzymanie sali w sołectwie. 

Andrzej Wiśniewski poinformował, że będzie, jak poprzednio, pieniądze z wynajmu trafią do 

budżetu gminy i 50% przeznaczy się na jej utrzymanie. 

Włodzimierz Nobis stwierdził, że patrzy się tylko tu z punktu ekonomicznego. Fundusz 

sołecki ma też aspekt integracji społeczeństwa i między sołectwami. Jest on bardzo dla 
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sołectwa korzystny, w innych gminach już dawno funkcjonuje. Zamykanie funduszu znowu 

nas cofa. 

Anna Ryś-Konieczna zaproponowała korzystanie z 50 % środków funduszu. Jest za jego 

utworzeniem, ale otrzymując 100% środków, jeżeli będzie taka wola 50% oddać do 

dyspozycji gminy. 

Andrzej Wiśniewski stwierdził, że nie mamy jeszcze pojęcia, jak budżet na 2017 rok będzie 

wyglądał, jakie będą wytyczne, jaką otrzymamy subwencję, jakie zadania będą realizowane z 

budżetu. Decyzja, jaka dzisiaj zostanie podjęta będzie jednak wiążąca. 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała, że nie jest możliwe wykorzystanie 

50% środków funduszu przez sołectwa, gdyż pieniądze te są znaczone. Nie mogą być 

wykorzystane na inne działania. Nie zamykamy funduszu na zawsze, wracamy do dyskusji 

nad jego utworzeniem co roku. Budżet ma takie dochody, jakie ma, większy nie będzie, a 

wydatków nam przybywa. Nie wiadomo, czy w 2017r. nie staniemy przed dylematem 

wprowadzenia programu naprawczego. Staramy się myśleć przyszłościowo. Decyzje, które 

podejmujemy dziś, będą miały skutek w przyszłości. 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że sprawa jest bardzo ważna. W 

tym roku mamy zaplanowany ponad 1 mln kredytu. Na początku tego roku musimy pomyśleć 

o roku 2017.  

Następnie zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków przeznaczonych na fundusz sołecki pod 

głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 3 radnych ( Stefania Sierocińska, Mirosław Gniewczyński i Jacek Warchał), 

przeciw głosowało 10 radnych, wstrzymało się od głosu 2 radnych (Włodzimierz Nobis, Anna 

Ryś-Konieczna). Projekt uchwały został odrzucony. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 8. 

 

9. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania radnych. 

 

Stefania Sierocińska zgłosiła: 

 zły stan drogi wojewódzkiej Zwierzyn-Strzelce Kraj.,  

 ubytki na drodze powiatowej w Zwierzynie, 

 wyrwany znak, który zgłaszała na poprzedniej sesji. 

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że wszystko zostało zgłoszone. 

 

Renata Marcińczak zgłosiła studzienkę kanalizacyjną na wysokości kiosku Ruch w 

Zwierzynie, która jest wyżej położona i nie odbiera wody a w związku z tym przejście dla 

pieszych jest zalane podczas opadów. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, że studzienka nie odbiera wody, gdyż nie ma 

odejścia. 

 



8 
 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że ma obiecane od powiatu, że wspólnie zajmą się 

problemem odwodnienia. 

 

Urszula Kruszyna poinformowała, że firma wycinała drzewa, a drzewo koło p. Kuczyńskiej w 

Zwierzynie wcześniej zgłaszane nie zostało wycięte, chociaż jest w złym stanie (brak połowy 

pnia, grozi upadkiem). 

 

Tomasz Marć przekazał, że zostanie to sprawdzone, jednak nie zawsze jest to robione, co jest 

niejednokrotnie zgłaszane. My natomiast nie będziemy wykonywać zadań, które nie są nasze, 

gdyż musimy liczyć się z każdą wydaną złotówką. 

 

Renata Wąsik: 
 zgłosiła ubytki w drodze powiatowej Gościmiec-Górecko,  

 wnioskowała o wywóz śmieci z dużego kontenera na cmentarzu w Gościmcu, 

 prosiła, żeby lekarz rodzinny chociaż 2 dni w tygodniu przyjmował w ośrodku zdrowia w 

Gościmcu, albo w Zwierzynie przynajmniej dwóch lekarzy w poniedziałek z uwagi na 

odległe terminy wizyty u lekarza. 

 

Tomasz Marć warunkiem dopuszczenia ośrodków zdrowia do działalności jest decyzja 

sanepidu. Wola jest taka, żeby lekarz był i w Górkach Noteckich i w Gościmcu. W sprawie 

drogi poinformował, że była zgłaszana, ma też obietnicę starosty, że wraz z pracownikiem 

objadą teren w celu lustracji zakresu robót na drogach. 

 

Grzegorz Kuchciński: 

 wnioskował o zgłoszenie do zarządcy budynku dawnej poczty w Górkach Noteckich 

o zabezpieczenie swojej posiadłości przed dalszą dewastacją i nie ładnie to wygląda, 

 prosił o naprawę obiektu mostkowego na ścieżce do szkoły w Górkach Noteckich 

(wyrwana barierka) , 

 wsparcie przy instalacji 5 lamp na terenie od tartaku w Górkach Noteckich do granicy 

miejscowości, zaznaczając, że po stronie mieszkańców będzie projekt i 

dokumentacja.  

 

Tomasz Marć stwierdził, że instalacja lamp może być zrealizowana w ramach funduszu 

sołeckiego, gmina może jedynie w tej sprawie wystąpić o realizację. 
 

Anna Ryś-Konieczna: 

 zapytała, w jaki sposób można wpłynąć na użytkowników ciągników rolniczych  

zanieczyszczających drogi,  

 wskazała na dziury na drodze wojewódzkiej przy Eurovii,  

 zapytała, dlaczego pracownicy CIS nie mają konkretnych zleceń, po kilkanaście razy 

w jednym miejscu grabią liście. 
 

Tomasz Marć odpowiedział, że droga wojewódzka była zgłaszana. Uprzątnięcie 

zanieczyszczeń jest obowiązkiem użytkownika drogi, wpłynąć tu mogą organy mandatowe, 

my możemy tylko wystosować pismo. Dla CIS-u przekazujemy środki i oczekujemy 

określonych działań. 

 

Anna Ryś-Konieczna zapytała, jakie kroki podjęła gmina w sprawie oszczędności w budżecie. 
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Włodzimierz Nobis  wnioskował o uzupełnienie ubytków asfaltu przy ośrodku zdrowia w 

Górkach Noteckich, informując, że on to zgłaszał już do starosty, ale prosił, żeby urząd 

ponowił wniosek na piśmie. 

 

Tomasz Marć stwierdził, że większość interpelacji p. Mateusz wysyła na piśmie. Teren, gdzie 

stoi budynek po poczcie można byłoby zaadoptować, jakby chcieli go oddać nieodpłatnie. 

Generalnie wszystko będzie opierało się o pieniądze. 

Grzegorz Kuchciński zauważył, że pieniądze z budżetu uciekają przez niewyregulowane 

lampy uliczne. 

Tomasz Marć poinformował, że barierka zostanie wykonana, bo to niewielki wydatek. 

Nieregularne świecenie lamp jest zgłaszane. 

Włodzimierz Nobis zapytał, czy można byłoby od godz. 2
00

 wyłączyć oświetlenie uliczne w 

ramach oszczędności. 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że z technicznego punktu widzenia nie można tego zrobić. 

W sprawie wyregulowania oświetlenia wysyłane są pisma. 

Jarosław Skiba wskazał na migoczące lampy przy drodze powiatowej obok stawu w 

Sarbiewie. 

 

Mirosław Gniewczyński przekazał wniosek p. Bezgębluka odnośnie naprawy drogi Kolonia 

Santocka w Górkach Noteckich.  

 

Justyna Pawlak-Gudynowska: 

 wnioskowała w imieniu mieszkańców o remont za pośrednictwem pracowników CIS-

u ośrodka zdrowia w Gościmcu, żeby był dopuszczony przez Sanepid do możliwości 

rozpoczęcia w nim pracy lekarza rodzinnego,  

 prosiła o prowadzenie rozmów z p. Kucharską, żeby rozpoczęła działalność chociaż 

raz w tygodniu w ośrodku zdrowia w Gościmcu,  

 ponowiła wniosek o odnowienie, odmalowanie barier na mostku obok posesji p. 

Budziszewskich, płot wzdłuż ośrodka zdrowia w Gościmcu oraz mostku nad rowem 

„Stara Noteć” (wnioski zgłoszone wyłącznie na piśmie). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 9. 

 

10. Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania sołtysów 

Dorota Witkiewicz sołtys Brzezinki sygnalizowała o wszystkich nieprzejezdnych drogach w 

sołectwie. Prosiła chociaż o jedną do czasu rozpoczęcia prac na drogach. 

 

Elżbieta Saliwon sołtys Sarbiewa wnioskowała o: 

 modernizację dróg gminnych na terenie wsi Sarbiewo, wymieniając prawie wszystkie, 

 naprawę przejazdów kolejowych w Sarbiewie. 

 

Kamila Lisek sołtys Górek Noteckich: 

 informowała o dziurach w drogach asfaltowych i gruntowych w Górkach Noteckich, 

których stan oceniła, jako katastrofalny,  
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 zaproponowała odbycie zebrania wiejskiego w sprawie ośrodka zdrowia z udziałem 

wójta i p. menadżer, 

 zapytała, czy jest możliwość wykonania ścieżki spacerowej wzdłuż rzeki „Pełcz”, 

 zapytała, jakie są realne szanse na otwarcie ośrodka zdrowia w Górkach Noteckich 

(wniosek zgłoszony wyłącznie pisemnie), 

 wnioskowała o przegląd lamp ulicznych w sołectwie (wniosek zgłoszony wyłącznie 

pisemnie), 

  wnioskowała o wymianę połamanych i powyginanych barierek na mostku na ścieżce 

koło szkoły (wniosek zgłoszony wyłącznie pisemnie). 

 

Wojciech Basiński sołtys Zwierzyna I – Sierosławic wskazał na ubytki w asfalcie na ul. 

Szkolna, Szeroka w Zwierzynie (miejsce zatrzymywania się autobusu szkolnego). 

 

Janusz Lessnau wnioskował o solidne i fachowe naprawienie drogi do posesji p. Trockich 

(temat drogi poruszany był już niejednokrotnie). 

 

Jadwiga Przybyszewska sołtys Błotna prosiła o spotkanie mieszkańców jej sołectwa z 

przedstawicielami koła łowieckiego i wójta w związku z wyrządzanymi szkodami przez dziki. 

 

Wojciech Basiński sołtys Zwierzyna I miał pretensje, że o zamiarze likwidacji funduszu 

sołeckiego dowiedział się z ulotek. Dlaczego nie zostało zorganizowane spotkanie, żeby 

można było wypowiedzieć się na ten temat.  Należałoby wziąć pod uwagę zrównoważony 

rozwój gminy, a nie wszystkie działania w Górkach Noteckich. 

 

Tomasz Marć poinformował, że nie ma problemu ze zorganizowaniem zebrania z udziałem 

koła łowieckiego, skontaktują się z zarządem koła. Inwestycje były w planie, w tej chwili, jak 

szkoła w Gościmcu pozostanie, wyodrębniony zostanie fundusz sołecki muszą pochylić się 

nad budżetem i nad inwestycjami priorytetowymi, będzie to na pewno woda w Górkach 

Noteckich. Nie było żadnej tajemnicy w sprawie funduszu sołeckiego, wypowiadałem się w 

tej sprawie na Łamach Zwierzyneckich. Dziura przy drodze, gdzie zatrzymuje się autobus 

szkolny będzie załatana. W budżecie jest zapisane 120.000 zł na drogi (wyłączając rezerwy 

pozostanie ok. 90.000 zł). Widzą problem dróg w Brzezince, ale mogą zacząć prace, jak teren 

zostanie obsuszony. Prace zaczną się, jak tylko będzie można wjechać na drogi. Muszą być 

zachowane procedury. 26.02.br odbędzie się przetarg i wszystko będzie robione w ramach 

posiadanych środków. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 10.  

 

11. Wolne wnioski i informacje 

Jarosław Skiba przewodniczący komisji społecznej poinformował, że w miesiącu styczniu 

komisja odbyła spotkanie, na którym przedstawiony został pomysł na wspólny harmonogram 

imprez w gminie. Do połowy lutego miał otrzymać wykaz imprez, otrzymał tylko dwa 

wykazy. Miał powstać kalendarz, ale z tego powodu pozostanie po staremu, ileś małych 

imprez. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca komisji rewizyjnej odczytała sprawozdanie pokontrolne 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn z przeprowadzonej kontroli w Urzędzie Gminy 

Zwierzyn w dniu 15 lutego 2016r. (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
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Anna Ryś-Konieczna zgłosiła wniosek o likwidację KIS w ramach oszczędności dla gminy. 

 

Stefania Sierocińska proponowała, żeby został CIS.  Klub Integracji Społecznej nie musi 

istnieć. Wiele osób z KIS-u przeszło do CIS-u. Jeżeli są korzyści z CIS-u, to zostawmy go i 

zrezygnujmy z KIS-u. Jeżeli mamy oszczędzać, to nie stać nas chyba na utrzymywanie Klubu 

Integracji Społecznej. 

 

Anna Ryś-Konieczna stwierdziła, że przy podejmowaniu uchwały o utworzeniu Klubu 

Integracji Społecznej zostali wprowadzeni w błąd, że trzeba utworzyć KIS.  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że 200 osób korzysta z porad 

psychologa, wynika to z zaleceń pokontrolnych. Należy zastanowić się, jakie skutki byłyby, 

gdyby został zlikwidowany KIS. Prosił o przedstawienie tego tematu na najbliższej sesji. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania pokontrolnego przedstawionego 

przez przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn Stefanię Sierocińską. 

 

Za przedstawionym sprawozdaniem radni głosowali jednogłośnie. Za jego przyjęciem 

głosowało 15 radnych. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy zaproponował, żeby w sprawie wniosku radnej Anny 

Ryś-Koniecznej poprosić p. kierownik GOPS o wyjaśnienie tematu na posiedzeniu komisji. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że następna sesja Rady Gminy 

Zwierzyn odbędzie się dnia 30 marca 2016r. o godz. 13
00

. 

 

 

12.  Zamknięcie XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Mirosław Gniewczyński o godzinie 17
05

 zamknął obrady XVII zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn. 

 

  

         Protokółowała:                                                                      P r z e w o d n i c z y ł : 

Inspektor ds. obsługi rady gminy                                               Przewodniczący  Rady Gminy    

            

Marzena Kaczmarek                          Mirosław Gniewczyński 
 

 

 


